

วันที่ 9–11 สิงหาคม 2569 ผศ. ดร.เศรษฐกุล โปร่งนุช หัวหน้าสาขาวิชาวิศวกรรมหุ่นยนต์ และอาจารย์ ดร.ธัชชนท์ ชุ่มแอน อาจารย์ประจำสาขาวิชาเทคโนโลยีไฟฟ้า เข้าร่วมโครงการสัมมนาเชิงปฏิบัติการ "การพัฒนาผู้นำและผู้ถ่ายทอดองค์ความรู้ด้านหุ่นยนต์ฮิวแมนนอยด์สำหรับสถาบันอุดมศึกษา" ณ โรงแรมไมด้า รีสอร์ท กาญจนบุรี จังหวัดกาญจนบุรี จัดโดย สถาบันสหวิทยาการดิจิทัลและหุ่นยนต์ มหาวิทยาลัยเทคโนโลยีราชมงคลพระนคร

เพื่อสร้างความรู้ความเข้าใจเกี่ยวกับแนวโน้ม ทิศทาง โอกาส และความพร้อมด้านเทคโนโลยีหุ่นยนต์ฮิวแมนนอยด์ ทั้งในระดับสากลและประเทศไทย พร้อมทั้งพัฒนาศักยภาพของผู้บริหารและคณาบดีในการกำหนดนโยบาย วางแผนหลักสูตร จัดการเรียนการสอน ส่งเสริมงานวิจัย และบริหารจัดการทรัพยากรด้านหุ่นยนต์และปัญญาประดิษฐ์

From August 9–11, 2026, Assistant Professor Dr. Sethakarn Prongnuch, Head of the Robotics Engineering Program, and Dr. Tadchanon Chuman, Lecturer in the Electrical Technology Program, participated in the workshop seminar titled “Developing Leaders and Knowledge Disseminators in Humanoid Robotics for Higher Education Institutions.” The event was held at Mida Resort Kanchanaburi, Kanchanaburi Province, and organized by the Institute of Digital and Robotics Interdisciplinary Studies, Rajamangala University of Technology Phra Nakhon.

The workshop aimed to enhance participants’ knowledge and understanding of the trends, directions, opportunities, and technological readiness of humanoid robotics at both the international and national levels. It also focused on strengthening the capabilities of university administrators and deans in formulating policies, designing curricula, managing teaching and learning, promoting research, and effectively managing resources related to robotics and artificial intelligence (AI).

2026年8月9日至11日，宣素南塔皇家大学工程与工业技术学院机器人工程专业主任Sethakarn Prongnuch 助理教授、博士，以及电气技术专业教师Tadchanon Chuman 博士参加了“高校人形机器人领域领导力与知识传

播人才培养”专题研讨与实践培训项目。活动在北碧府迈达度假酒店（Mida Resort Kanchanaburi）举行，由拉差蒙康帕那空皇家理工大学数字跨学科与机器人研究所主办。

本项目旨在增进与会人员对人形机器人技术发展趋势、发展方向、应用机遇及技术准备情况的认识与理解，全面了解国际及泰国人形机器人技术的发展现状。同时，通过培训进一步提升高校管理人员及院长在机器人与人工智能领域的政策制定、课程规划、教学管理、科研促进以及资源管理等方面的能力，为高等教育机构培养具备前瞻性与专业能力的人才奠定基础。